
 
 

Zápisnica  
 

 zo zasadnutia výboru 
Klubu chovateľov severských poľovných psov 

konaného  3.7.2021  
v Loveckom kaštieli Antonstál 

 
 

Program výborovej schôdze : 
 

1. Privítanie  
2. Kontrola plnení uznesení 
3. Plnenie plánu práce - činnosť klubu v roku 2020  
4. Informácie o členskej základni a platenie členského 
5. Príprava klubových akcií 2021 
6. Návrh klubových brožúrok  

- Základné dokumenty 
- Choroby psov  

7. Informácie rôzne 
8. Diskusia 
9. Uznesenia 
10. Záver 

 

k bodu č.1 
Predseda privítal členov výboru :   MVDr. Ľudovíta Jandu 

Máriu Füleovú 
a prizvaných hostí :   Ing. Pavla Černáka – poradcu chovu,  

Petra Olexu - kontrolóra klubu 
Ing. Maroša Mudráka - člena redakčnej rady 

     
K posunutiu zasadnutia výboru došlo na základe dohody prítomných aby sa tým 
nenarušil ostatný program naplánovaný po večeri. Z ostatných členov výboru pán 
Vladimír Schalek a Marián Marek sa ospravedlnili e-mailom. MVDr. Michal Babuljak 
potvrdil účasť na akcii v sobotu ako aj tajomníčka avšak do začatia zasadnutia do 
17:45 hod. sa nedostavili a preto v presvedčení, že sa už nezúčastnia bol predsunutý  
začiatok zasadnutia výboru. 
Pre zasadnutia výboru boli po kongrese zvolení : 
   

Zapisovateľ :     Andrea Gavorníková 
( počas neprítomnosti plní funkciu predseda ) 

Overovateľ zápisnice :   MVDr. Ľudovít Jando 
 



Predseda na záver prvého bodu pripomenul, že na najväčšej akcii klubu 
v kalendárnom roku by bolo vhodné aby sa zúčastnili a svojou prácou pomohli všetci 
členovia výboru ako aj ostatní funkcionári klubu. 
 

k bodu č.2 
 

Predseda informoval prítomných o plnení uznesení z posledných zasadnutí klubu 
a konštatoval že viazne iba bod týkajúci sa dokončenia novej internetovej stránky. 
 

k bodu č.3 
 

Predseda podrobne informoval prítomných o naplánovaných a pripravených akciách 
v roku 2020, ktoré z dôvodu pandémie boli najprv preložené a nakoniec zrušené. 
Mrzí nás nielen nerealizovaná klubová výstava ktorá bola nakoniec preložená na 
február a ešte aj na SKJ bolo vybavené že sa môžu udávať tituly KV spätne za rok 
2020 a nakoniec nám to Covid zastavil a ešte viac nás mrzí zrušenie našich prvých 
klubových duričských skúšok ktoré boli excelentne pripravené.  
Neostáva nám nič iné ako dúfať že preložený termín na november bude prechodný. 
V rámci bodu bola rozdebatovaná aj téma skúšok odvahy v diviačom oplôtku, 
nakoľko AMO je už na polovici Slovenska. Oplôtok na Dubine bol vyprázdnený , 
prerába sa a bude sa znova zazverovať. Peter Olexa prisľúbil, že bude sledovať 
dianie a včas bude informovať. Zatiaľ sa plán nebude meniť. Termín ostáva avšak 
budeme hľadať pre istotu aj náhradné miesto. Predseda pripomenul že aj 
v mestských lesoch Bratislava je perfektný oplôtok avšak by to nechal úplne na záver 
keď už bude AMO všade na Slovensku. Rozdiskutovala sa aj téma, ako postupovať 
pri uchovňovaní psov ak by sa nekonala klubová výstava a k uchovneniu psíkov by 
chýbala táto položka. Návrh bol taký, že by sa uznala chovnosť dočasne všetkým, 
ktorí by mali hodnotenie v bonitácii „výborný“ a doložili by ďalšie dve výstavy 
s hodnotením „Výborný“. Dočasne a to do doby konania klubovej výstavy, ktorú by 
museli dodatočne absolvovať. Posledný stav členov je 166 avšak pripomínam že je 
ešte veľa neplatičov. 
 

k bodu č.4 
 

Predseda informoval prítomných o stave členskej základne. Pripomenul, že sú už 
členovia oveľa disciplinovanejší pri platení, no vždy sa nájdu aj taký, ktorí to 
potrebujú pripomienkovať aj viac krát. Poslednú upomienku dostanú neplatiči do 
konca júla a potom budú zo zoznamu členov vyradení. 
 

k bodu č.5 
 

Predseda informoval prítomných so stavom pripravenosti všetkých akcií 
naplánovaných v pláne práce na rok 2021. Pripomenul, že pribudla jedna akcia 
naviac a to Stretnutie Lajkárov v Oravskej polhore, kde sme sa dohodli, že tá 
tohtoročná už bude oficiálne spoločná akcia a budeme sa do toho zapojiť maximálne.  
Klubové duričské s presunutým dátumom sú dohodnuté tak s usporiadateľmi ako aj 
s miestnymi združeniami v Oravskom Podzámku a v Lúčkach. 
Skúšku odvahy v Dubine, ak bude potrebné z dôvodu AMO presunúť, máme 
niekoľko variantov avšak zatiaľ je na to priskoro. Zimný výcvikový víkend budeme aj 
teraz plánovať na január a v spolupráci s MVDr. Ľudovítom Jandom a samozrejme 
s miestnym PZ dohodneme termín. Časovo cca, na konci septembra keď už lesné 
úrady majú odsúhlasený plán poľovačiek. 
 

k bodu č.6 
Návrh klubových brožúrok – Základné dokumenty – Choroby psov 



 
Predseda pri tomto bode informoval že brožúrka Základných dokumentov je už dlhšiu 
dobu pripravená a je potrebné iba doladiť poslednú kapitolu a to sú informácie pre 
chovateľov. 
Ďalej informoval prítomných ako vznikol návrh na vytvorenie brožúrky Choroby psov. 
Informoval prítomných o nezhode s tajomníčkou ohľadom plánovaného článku 
o epilepsii lajok. Nakoľko z plánovaného článku na dve strany vznikol elaborát na 
sedem strán a tým už podľa názoru predsedu nespĺňal iba funkciu základných 
informácií o epilepsii a naviac sú v ňom uvedené psy a celé línie CHS pri ktorých 
nemáme presvedčenie že sa jedná resp. sa jednalo o idiopatickú epilepsiu. Mimo 
toho uvádzať mená psov a CHS bez patričných dokumentov by som bol veľmi 
opatrný v dnešnej dobe. Informoval prítomných o konkrétnom prípade psíka pána 
Jozefa Stahovca, ktorý má údajne záchvaty pripomínajúce epilepsiu. V dvoch po 
sebe zaslaných listoch žiada klub o preplatenie kompletných finančných nákladoch 
za vyšetrenie svojho psa. 
Medzitým sa k zasadnutiu pripojil aj MVDr. Michal Babuljak a o chvíľku neskoršie 
aj tajomníčka klubu Andrea Gavorníková ktorá pokračovala v zápisnici. 

V tomto bode prebehlo hlasovanie výboru o poskytnutí finančnej pomoci členovi 

klubu, pánovi Jozefovi Stahovcovi, ktorý napísal klubu otvorený list so žiadosťou 

o pomoc pre vylúčenie alebo potvrdenie dedične prenosnej formy epilepsie t.j. 

idiopatickej epilepsie. Členovia schôdze mňa tajomníčku klubu informovali, že 

tento list bol prednesený pred mojím príchodom. To znamená, že skôr ako mala 

schôdza oficiálne začať, teda v čase, keď neboli ešte prítomní všetci členovia 

výboru. 

Za preplatenie kompletného vyšetrenia (uvedenej v žiadosti) 

Hlasovali :  2 členovia výboru – Andrea Gavorníková, MVDr. Michal Babuljak 

Za nepreplatenie kompletného vyšetrenia 

Hlasovali :  3 členovia výboru – Imrich Füle, Mária Füleová, MVDr. Ľudovít Jando 

 

k bodu č. 7  Informácie - Rôzne 
 

Dotaz tajomníčky na rozpor v stanovách klubu 

Pán predseda bol dotazovaný tajomníčkou klubu či po dvoch rokoch od prvého 

upozornenia na neplatné stanovy Klubu severských poľovných psov prejavil vôľu 

o nápravu, nakoľko Dokument č.:01/2018 Článok IV, bod 5, ďalej Dokument č.: 

02/2018 Článok III, bod 1 a 2 sú nielen neplatné, ale zároveň aj v rozpore s 

Chovateľským a zápisným poriadkom Slovenskej kynologickej jednoty v Článku 

o chovateľských kluboch v bode 3 a 5. 

Ďalej bol dotazovaný opäť tajomníčkou kde má náš klub uvedený chovateľský 

servis pre nečlenov. 

Dostavila sa od nej aj požiadavka na vysvetlenie stanov Dokument č.: 02/2018, 

Článok 1, bod 6a - Absolvovanie bonitácie a výstavy, nakoľko je tu podozrenie o 

uchovnení psa v rozpore so stanovami v tomto bode. 



Odpoveď predsedu, ktorý už za roky zaznel viackrát je nasledovný: 

Stanovy klubu, chovateľský poriadok klubu ako aj ostatné základné dokumenty 

klubu môže meniť a dopĺňať iba kongres klubu. Kongres klubu zvoláva výbor 

klubu pred ukončením 5 ročného volebného obdobia alebo na žiadosť 2/3 členov 

klubu z mimoriadnych dôvodov. Nakoľko doteraz nezaznamenávam žiadnu 

žiadosť nečlena k uvedeným bodom stanov ako aj chovateľskému poriadku 

nemám dôvod k takému konaniu. Mimochodom tzv. Chovateľský servis máme 

vypracovaný už dva roky pod názvom „Služby pre nečlenov“ vypracovaný 

v súlade s usmernením SKJ. Ak to bude za potreby bude s tým ďalší kongres 

zaoberať tak ako aj so stanovami či s chovateľským poriadkom. Nič však na tom 

nemení môj názor že každý chovateľ by mal byť členom príslušného 

chovateľského klubu v tom istom zmysle ako poľovníci sú povinne členmi 

Slovenskej poľovníckej komory. Som presvedčený, že dodržiavanie predpisov sa 

nebude dať od členov vymôcť s nejakou servisnou zmluvou navrhovanou SKJ. 

Nakoniec vzniknú iba právne spory pri nedodržaní podpísaných zmlúv. 

A ešte si dovolím upresnenie k výstavným hodnoteniam potrebným k uchovneniu 

psov a tu už sa opakujem možno stý krát : 
 

Každý jedinec musí úspešne absolvovať bonitáciu, pričom jedinec musí mať v čase  

bonitácie minimálny vek 12 mesiacov. 

Pre jedincov sa ďalej stanovuje absolvovanie minimálne 2 výstav v triede strednej,  

otvorenej alebo pracovnej. Jedna výstava musí byť klubová, druhá výstava národná,   

medzinárodná alebo klubová špeciálna. 

Jedinec v čase výstavy musí mať minimálny vek 12 mesiacov. 

Z absolvovaných výstav musí predložiť 2x hodnotenie „výborný“ . 

Rád by som pre ťažšie chápavých zopakoval to podstatné, slovo že minimálne 

a to preto, lebo niektorí získajú 2x hodnotenie výborný na dvoch výstavách a iní 

na to budú potrebovať viac výstav. Mimochodom v zmysle predpisov SKJ je 

potrebné hodnotenie výborný alebo veľmi dobrý. Na to náš klub má hodnotenie 

výborný. Stále nechápem v čom to nie je niekomu jasné !!!!!! 

Návrh na ďalšieho výcvikára 

Hlavný výcvikár pán Ing. Pavol Černák navrhol Lukáša Dvorského ako ďalšieho 

výcvikára nakoľko sa klub rozrastá a je potrebné do práce zapojiť viacerých 

našich schopných členov pričom je aj rozhodcom pre skúšky PUP. 

Za návrh hlasovalo : 5 členov výboru, proti -0, zdržali sa -0 

k bodu č. 8  Diskusia 

Problém epilepsie u západosibírskych lajok:  

Predseda poukázal na to, že problém epilepsie ak hovoríme o potenciálnych 

prenášačoch by sa mohol týkať až 80% všetkých psov v klube a nie je možné 

všetkým odobrať chovnosť. Na to som ja Andrea Gavorníková ako autor článku o 

epilepsii, ktorým som bola poverená pánom predsedom zareagovala odvolaním 

sa na návrhy riešenia situácie veterinármi (návrhy sú uvedené v článku) po 

potvrdení idiopatickej epilepsie. Pán predseda ma vyzval, aby som povedala aké 



napríklad? Povedala som, že napríklad páriť potenciálnych prenášačov po 3 roku 

života. Zareagoval, že je nemysliteľné kvôli tomu v tejto fáze meniť chovateľský 

poriadok. Jednak preto že máme málo prípadov a ani tie nie sú veterinárne 

potvrdené. 

- Predseda oznámil, že bude priateľským prístupom informovať chovateľov tých 

psov, po ktorých sa narodili potomkovia, u ktorých sa prejavili do 3 roka života 

záchvaty pripomínajúce epilepsiu o riešení problému. 

- Poradca chovu oznámil, že by informoval chovateľov pri žiadostiach o párenie, 

avšak kým nemá doklad o vyšetrení psa, nemôže takto konať. 

- Maroš Mudrák sa vyjadril, že zaplatením vyšetrenia či ide o vrodenú formu 

epilepsie, by vznikol precedens a ktokoľvek by sa mohol dožadovať v budúcnosti 

aj iných vyšetrení. 
 
k bodu č. 9  Uznesenia 
 

Výbor KCHSPP berie na vedomie 
 

Informácie predsedu k bodom č. 2, 3, 4 a 5 
 
Výbor KCHSPP schvaľuje 
 

- Za nového resp. ďalšieho výcvikára pána Lukáša Dvorského 
 
Výbor KCHSPP neschvaľuje 
 

- Preplatenie finančných nákladov za kompletne vyšetrenie psa p. Jozefa Stahovca 
 

- Vydanie klubovej brožúrky o chorobách psov 
 
Výbor KCHSPP ukladá 
 

Tajomníčke klubu – Zistiť postup iných kynologických klubov pri preplácaní 
finančných nákladov za kompletne veterinárne vyšetrenia psov pri podozrení na 
epilepsiu.     Termín :   do ďalšieho zasadnutia výboru klubu 
 
v  Antonstále  dňa 3.7.2021 

 
 
Zapísal : 

 

 
...........................................................  ........................................... 
Andrea  Gavorníková – tajomníčka KCHSPP   Imrich Füle – predseda KCHSPP 
 
 
 
 

 
Overil :        ............................................................   
                     MVDr. Ľudovít Jando – overovateľ zápisnice  
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